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PROTOKÓŁ  Nr XVIII/15 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  29 grudnia  2015 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Wiceprzewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 
15 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych) i otworzył obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w 
Iłowej. 

1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jung Alina 
4) Krawczyk Ilona 
5) Lesiak Edward 
6) Leszcz Waldemar 
7) Mutwil Artur 
8) Przynoga Franciszek 
9) Siudy Krystian 
10) Słomiński Tomasz 
11) Sygnowski Zygmunt 
12) Szymczak Piotr 
13) Żołnowska Maria 

Nieobecny: Jakubowicz Mieczysław 
                    Mirosław Wdowiak 

 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Maria Wrońska – Radca Prawny UM w Iłowej 
4) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
5) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM w Iłowej 
6) Małgorzata Hajdas-Grzesik – Pomoc Administracyjna w UM w Iłowej 
7) Wojciech Kowal – Sołtys wsi Borowe 
8) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
9) Józef Brzezicki – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
10) Zdzisław Chodorski – Sołtys wsi Konin Żag. 
11) Anna Michalczuk – Doradca Burmistrza ds Społecznych i Edukacji 
12) Wojciech Knap – Informatyk UM w Iłowej 
13) Anna Borodij – Kierownik Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w 

Iłowej 
14) Agata Parfianowicz – Sołtys wsi Wilkowisko 
15) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej UM w Iłowej 
16) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
17) Alicja Moneta – Kierownik Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iłowej 
18) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
19) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 
20) Beata Laskowska-Trzeciak – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Iłowej 
21) Adrian Krukowski – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Gminy w Iłowej 
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Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
I.  Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany 

w porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 

II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 

 Burmistrza Iłowej,  

 Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej, 
2. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

3. Interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych. 

4. Przyjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa – referuje Skarbnik Gminy (Druk  

Nr 49), 

2) wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Iłowa, których niezrealizowane kwoty nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2015 – referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 48 str 

1-6) , 

3) o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej 

„Centrum Usług Wspólnych w Iłowej” oraz nadania jej statutu – referuje Skarbnik Gminy 

(Druk Nr 50 str 1), 

4) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 50 str 2), 

5) uchwała budżetowa na rok 2016 Gminy Iłowa – referuje Burmistrz: 

  odczytanie projektu uchwały budżetowej, 

  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej, 

  odczytanie opinii poszczególnych komisji stałych Rady Miejskiej o projekcie 

uchwały budżetowej, 

  dyskusja nad projektem uchwały budżetowej, 

  głosowanie nad uchwałą  budżetową, 

6) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 – 

referuje Skarbnik Gminy (Druk Nr 40 – wysłany do radnych w dniu 16.11.2015 r.), 

7) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie 

miejscowości Kowalice, gmina Iłowa – referuje J.Kaniecki – Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 47 str 7 – 8), 

8) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie 

miejscowości Jankowa Żagańska, gmina Iłowa – referuje J.Kaniecki – Podinspektor w 

Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 47 str 4 – 6), 

9) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie 

miejscowości Iłowa, gmina Iłowa – referuje J.Kaniecki – Podinspektor w Referacie 

Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 47 str 1 – 3), 

10) ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, zatwierdzonej dla Gminy Wymiarki obowiązującej na terenie miejscowości 

Borowe – referuje Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 48 str 7 -8), 
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11) zmiany „Strategii Rozwoju Gminy Iłowa na lata 2014 – 2020” – referuje J.Woronik, 

Główny Specjalista w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 46 str 10 – 12), 

12) opłat za korzystanie z gminnego cmentarza w Iłowej – referuje Kierownik Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej (Druk Nr 46 str 1 – 9). 

 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

6. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

8. Zakończenie XVIII sesji Rady Miejskiej w Iłowej.  

 

Do przedstawionego porządku obrad Pan Paweł Lichtański, Burmistrz Iłowej zgłosił wniosek o 
zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie utworzenia samorządowej 
jednostki organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych w Iłowej” oraz nadania jej statutu oraz 
zmieniającą uchwałę o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Iłowa, te zmiany Pan 
Sekretarz i Pani Skarbnik Gminy referowali na komisjach, ale w związku z wyjaśnieniami, które 
otrzymaliśmy podjęcie tych uchwał stało się bezprzedmiotowe. 

Głosowanie wniosku o zdjęcie porządku obrad projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
utworzenia samorządowej jednostki organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych w Iłowej” oraz 
nadania jej statutu : 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie wniosku o zdjęcie porządku obrad zmieniającą uchwałę o zmianie uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminy Iłowa: 

w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych.  
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowanie porządku obrad po zmianach: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych, 
Porządek obrad po zmianach został przyjęty jednogłośnie. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Paweł Lichtański –  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 14.12.2015  r. do dnia 29.12.2015 r. : 

 nie wykonałem prawa pierwokupu w stosunku do nieruchomości oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 159/9 położonej w Iłowej, 

 podpisałem umowę z geodetą z Żagania na rozgraniczenie nieruchomości oznaczonej 
numerem geodezyjnym nr 750 położonej w Iłowej z nieruchomościami sąsiednimi 
oznaczonymi geodezyjnie jako działki ewidencyjne nr 751/1 i 751/2, 

 wszczęto z urzędu postępowanie w sprawie wydania decyzji zatwierdzającej podział 
nieruchomości ozn. działką nr 359/11 w m. Jankowa Żagańska w celu wydzielenia z drogi, 

 wydałem zaświadczenie o spłacie zadłużenia z tytułu nabycia prawa użytkowania 
wieczystego oraz budynku położonego na działce nr 718/2 w Iłowej przy ul. Kolejowej 5, 

 zezwoliłem na prowadzenie robót w granicach działki gminnej nr 276/15 związanych z 
budową przyłącza gazowego dla potrzeb budynku mieszkalnego jednorodzinnego  na 
działce nr 276/7, 

 wyraziłem zgodę na odprowadzanie oczyszczonych ścieków bytowych z budynku w 
Koninie Żagańskim 32 do rowu znajdującego się w granicach działki gminnej nr 1/41 w 
Koninie Żagańskim, 
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 podejmując zarządzenie wyznaczyłem do sprzedaży (na wniosek najemców) lokale 
mieszkalne w Iłowej przy ul. Żagańskiej 35/4, ul. Kościuszki 1/1 i w m. Szczepanów 36/6, 

 wystąpiłem do Zarządu Powiatu w Żaganiu  o wydanie opinii w sprawie zaliczenia do 
kategorii dróg gminnych odcinków dróg położonych na działkach:  w Jankowej Żagańskiej 
121 i 122, w Kowalicach nr 488 oraz w Iłowej nr 494/10, nr 625/3 i 626/14 oraz nr 1133/3, 

 zezwoliłem na lokalizację gazociągu niskiego ciśnienia z przyłączem gazowym dla potrzeb 
budynku mieszkalnego jednorodzinnego  w m. Iłowa ul. Piaskowa na działce nr 297 - w 
pasie drogowym drogi gminnej - działka nr ewid. 296, 

 zezwoliłem na zajęcie pasa drogowego dróg gminnych w celu wykonania przyłączy 
kablowych w Iłowej: przy ul. Traugutta, działka drogi nr 1183 do działki nr 1182/3 oraz 
przy ul.3.Maja, działka drogi nr 790 do działki nr 787/1, 

 otrzymałem odpowiedź z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej Górze dot. regulacji studni 
kanalizacji burzowej w pasie drogi wojewódzkiej nr 296 w Iłowej przy ul. Żagańskiej na 
skrzyżowaniu z ul. Pułaskiego oraz likwidację zastoiska wody powstającego na 
skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 300 z linią kolejową przy ul. Borowskiej w Iłowej. W 
piśmie ZDW poinformował , że w celu likwidacji zastoiska wody przy ul. Borowskiej 
oczyszczona zostanie do 31.12 br. studzienka wpustu ulicznego. W kwestii regulacji studni 
przy skrzyżowaniu ul. Żagańskiej i Pułaskiego ZDW napisał, że studnia ta jest elementem 
kanalizacji ogólnospławnej i regulacja leży w gestii Gminy Iłowa. W związku z tym , iż nie 
ma tam takiej kanalizacji wystąpię z ponownym pismem do ZDW, 

 zwróciłem się z prośbą do Zarządu Dróg Wojewódzkich o naprawę – wykonanie nowej - 
nawierzchni zatoczki autobusowej w m. Iłowa przy ul. Borowskiej w pasie drogi 
wojewódzkiej nr 300 (kierunek do m. Żagań), 

 dostarczone zostały tabliczki z numeracją budynków na ul. Żaków w Iłowej oraz do m. 
Kowalice. Tabliczki przeznaczone na ul. Żaków zostaną zamontowane na początku 
przyszłego roku , natomiast tabliczki do m. Kowalice zamontowane zostaną staraniem i na 
koszt Sołectwa Kowalice, 

 wydałem zezwolenie na zajęcie pasa drogowego drogi gminnej – działka drogi nr 217/5 w 
Iłowej w celu wykonania remontu zjazdu i pobocza wzdłuż działki nr 1346 w Iłowej, 

 uzgodniłem lokalizację zjazdu i projekt zjazdu na działkę nr 9/6 w m. Czyżówek,   

 w ramach stałej umowy ZGKiM wyciął zakrzaczenia przy drogach gminnych w m. Jankowa 
Żagańska (Janów) i m. Borowe, 

 przedłużono jedną umowę na lokal socjalny, 

 przydzielono jedno mieszkanie komunalne, 

 udzielono zgody na zamianę mieszkania przy spłacie zadłużenia, 

 wszczęto postępowanie w sprawie kontynuacji zezwolenia na sprzedaż napojów 
alkoholowych - 6 punktów, 

 wydano 5 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych (kontynuacja), 

 w dniu 18 grudnia 2015r. wystosowałem pismo do właściciela nieruchomości położonej 

przy drodze prowadzącej z Janowa do Mirostowic wzywające do przywrócenia zniszczonej 

drogi do stanu pierwotnego. Tę sprawę monitoruje na bieżąco radny Edward Lesiak, 

ostatnio na sesji otrzymałem osobiste zaproszenie, ostatnio też pojawił się na ten temat 

obszerny artykuł w Gazecie Regionalnej,  

 podpisałem umowę na opracowanie dokumentacji technicznej dla budowy drogi do Strefy 

Aktywności Gospodarczej w Iłowej – termin wykonania do 24 czerwca 2016r., 

 wybrałem wykonawcę opracowania dokumentacji projektowej na rozbudowę oświetlenia 

ulicznego w Iłowej przy ul. Żagańskiej na odcinku od węzła autostradowego do rejonu 

sklepu Biedronka – dogęszczenie oświetlenia w związku z planowaną budową chodnika, 
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 21 grudnia 2015r. wspólnie z przedstawicielami Wydziału Komunikacji Transportu i Dróg 

Starostwa Powiatowego w Żaganiu dokonałem przeglądu wszystkich dróg powiatowych na 

terenie gminy Iłowa,  

 w dniu 16 grudnia 2015r. podpisałem umowę na wymianę trzech słupów oświetleniowych 

przy ul. Ogrodowej w Iłowej na kwotę 4 920zł – inwestycja, która nie została zrealizowana 

w ramach inicjatywy lokalnej 

 została przygotowana niezbędna dokumentacja do złożenia wniosku do PROW w sprawie 

dofinansowania przebudowy ul. Pułaskiego, ul. Batorego oraz Pl. Wolności w Iłowej wraz z 

chodnikami i odwodnieniem. Dokumentacja będzie obejmowała wykonanie opisów 

technicznych przebudowy, załączników graficznych, kosztorysów, tzw. Programu 

Funkcjonalno Użytkowego oraz zgłoszenie robót budowlanych w Starostwie Powiatowym 

w Żaganiu wraz z potwierdzeniem o niewnoszeniu uwag do planowanej inwestycji, 

 rozstrzygnięty został konkurs ofert na realizację zadań publicznych     w zakresie   kultury 
fizycznej i sportu organizacjom pozarządowym i innym  podmiotom prowadzącym 
działalność pożytku publicznego na rok 2016, na realizację zadania „Organizacja 
działalności szkoleniowej i  współzawodnictwa  sportowego  o charakterze gminnym dzieci 
i młodzieży na  terenie Iłowej” wpłynęły trzy oferty: 
         - Uczniowski Klub Sportowy „Orliki” z Iłowej. 
         - Klub Oyama Karate „Fudo” z Bożnowa,  
         - Klub Piłkarski „Piast” z Iłowej, 

   Na realizację powyższego zadania w okresie od 1 stycznia do 30 listopada 2016 r. przyznano dla: 
-  Uczniowskiego Klubu Sportowego „Orliki” w Iłowej kwotę 26.000,00 zł, i zgodnie ze   
   złożoną ofertą  szkoleniem zostanie objętych 40 osób, 
-  dla Klubu Piłkarskiego „Piast”  kwotę 52.000,00 zł i zgodnie ze złożoną ofertą szkoleniem   
   zostanie objętych 80 osób,  

 nie rozpatrzono oferty Nr 2 Klubu Oyama Karate Fudo z Bożnowa, gdyż została podpisana 
tylko przez jedną upoważnioną osobę. Statut Klubu przewiduje natomiast współdziałanie 
dwóch osób: prezesa lub wiceprezesa oraz sekretarza lub skarbnika, 

 na realizację zadania „Organizacja działalności szkoleniowej i  współzawodnictwa  
sportowego   o charakterze gminnym dzieci i młodzieży na  terenie Czernej” wpłynęła jedna 
oferta: 
     - Ludowy Zespół Sportowy „Płomień” z Czernej 
Na realizację powyższego zadania w okresie od 1 stycznia do 30 listopada 2016 r. 
przyznano dla: 
-  Ludowego Zespołu Sportowego  „Płomień” z Czernej kwotę 6.200,00 zł, i zgodnie ze   
   złożoną ofertą  szkoleniem zostanie objętych 12 osób, 

 na realizację zadania „Organizacja działalności szkoleniowej i  współzawodnictwa  
sportowego  o charakterze gminnym dzieci i młodzieży na  terenie Konina Żag.” wpłynęła 
jedna oferta: 
   - Towarzystwo Turystyczno-Sportowe „Orzeł” z Konina Żag. 
Na realizację powyższego zadania w okresie od 1 stycznia do 30 listopada 2016 r. 
przyznano dla: 
-  Towarzystwo Turystyczno-Sportowe „Orzeł” z Konina Żag. kwotę 6.500,00 zł, i zgodnie 
ze   złożoną ofertą  szkoleniem zostanie objętych 15 osób, 

 na ogłoszony w dniu  10 grudnia br. przetarg na dowozy szkolne zamknięte pn: „Dowożenie 
dzieci do placówek oświatowych na terenie gminy Iłowa  od 01 stycznia do 30 czerwca 
2016 r.” wpłynęła jedna oferta Firmy Feniks V z Żar, która zaoferowała wykonać przedmiot 
zamówienia za cenę umowną 5,34 zł za 1 km brutto. Umowa zostanie podpisana w dniu 30 
grudnia 2015 r. Do przewozów szkolnych Gmina Iłowa będzie musiała znaleźć w budżecie 
100 tys. zł.  

 



6 
 
Przewodniczący Komisji Stałych i Doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z 
pracy Komisji za okres międzysesyjny. 

Ad. II pkt 2  
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny 
1) Do Pana Burmistrza – kilka razy na sesjach były zgłaszane uwagi o usunięcie awarii 

oświetlenia przy ulicy Pałacowej, kiedy to zostanie usunięte i zrobione. 
2) W Parku jest tzw. światło dyskotekowe, ludzie boją się chodzić po Parku szczególnie od 

mostu do ulicy Ogrodowej, ponieważ światła gasną, jest ciemno, jest niebezpiecznie. 
Dlatego chciałbym się dowiedzieć kiedy ta sprawa będzie załatwiona. 

3) Dwa lata temu na wniosek radnych Burmistrz skierował pismo do Starostwa Powiatowego o 
naprawę studzienki kanalizacji burzowej na ulicy Poniatowskiego przy skrzyżowaniu z ulicą 
Syrokomli. Po długich debatach ze Starostwem, Starostwo naprawiło w ten sposób, że 
zasypało tą studzienkę. Spowodowało to, że przy dużych ulewach deszczu blokuje się 
odpływ w studzienkach przy ulicy Syrokomli i ta woda spływa do posesji mieszkańców. 
Dlatego prosiłbym Pana Burmistrza o interwencję w tej sprawie, żeby naprawić tą 
studzienkę, żeby mieszkańcy ulicy Syrokomli nie mieli tych problemów. 

 
Pani Alina Jung – Radna 
W wyniku zderzenia samochodu ze znakiem drogowym (Strefa zamieszkania) na rogu ulicy 3 Maja 
i Strzeleckiej znak drogowy został przechylony. Prosiłabym, aby poprawić ten znak zgodnie z 
zasadami ruchu drogowego. 
 
Pan Tomasz Słomiński – Radny 
Wnioskuję jeżeli jest taka możliwość, żeby sukcesywnie w 2016 roku zacząć naprawiać przyłącza 
kanalizacyjne na ulicy Żagańskiej od Vitrosiliconu w stronę Żagania, ponieważ może się okazać, że 
będzie robiona droga i jeżeli tam się zacznie coś psuć, to ta droga może być później cała rozryta w 
celu naprawienia tego. Wiem, że niektóre przyłącza są już naprawione, ale większość jest w stanie 
opłakanym, dlatego mam taki wniosek. 
 
Pan Waldemar Leszcz – Radny  
Proszę o sprawdzenie przepustu przy rowie za mostem na ulicy Żaków na wysokości domu Pana 
Żyworonka. Tam jest zrobiony zjazd przy starym młynie  i przy dużych opadach woda przy 
przejeździe do posesji Pana Prochery zbiera się i nie spływa tam gdzie powinna spływać. 
 
Ad. II pkt 3 
Kolejny punkt obrad – zapytania, interpelacje przewodniczących organów wykonawczych 
jednostek pomocniczych.  

Nie zostały zgłoszone. 
 
Ad. II pkt 4 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian uchwały budżetowej na rok 2015 Gminy Iłowa   

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 
rozdział 60016 § 6050 o kwotę 304.372 zł dotyczy zmniejszenia na zadaniach : 

- kompleksowy program poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych  
  etap III o kwotę 235.395 zł, 
- przebudowa infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa etap I o kwotę 2.617 zł, 
- opracowanie  projektu budowlanego drogi dojazdowej do Strefy Aktywności Gospodarczej o 
kwotę 66.360 zł, 
natomiast zmniejszenie planu wydatków na § 4170 przedmiotowej klasyfikacji budżetowej  o 
kwotę 1.450 zł dotyczy zmniejszenia na opracowaniu organizacji ruchu. 
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Zmniejszenie planu wydatków w dziale 600 rozdział 60017 § 6050 o kwotę 1.199 zł dotyczy 
modernizacji chodnika na Osiedlu Czyżówek, natomiast zmniejszenie planu wydatków na § 4480 
przedmiotowej klasyfikacji budżetowej o kwotę 9.779 zł dotyczy zmniejszenia z tytułu podatku od 
nieruchomości. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 750 rozdział 75023 §§ 6050, 6060 łącznie o kwotę 25.682zł 
dotyczy zmniejszenia na zadaniach dotyczących zakupu programów dla Urzędu Miejskiego w 
Iłowej i opracowania studium wykonalności dla projektu pn. „ Rozwój elektronicznych usług dla 
ludności – tworzenie i wdrożenie interaktywnych usług administracji elektronicznej w Gminie 
Iłowa”. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 757 rozdział 75702 §§8010,8110 o kwotę 39.067 zł 
dotyczy zmniejszeń na wydatkach związanych z obsługą długu publicznego w związku z 
uruchomieniem kredytu bez prowizji dopiero 28 grudnia 2015 roku . 
Zmniejszenie  planu wydatków  w dziale 801 rozdziały 80101 §6050  na ogólną  kwotę 199 zł 
dotyczy zmniejszenia planu wydatków dotyczących opracowania projektu budowlanego rozbudowy 
Szkoły Podstawowej im. Lotników Alianckich  w Iłowej. 
Zmniejszenia  planu wydatków  w dziale 801 rozdział 80103 § 2540 o kwotę 726 zł  dotyczy 
zmniejszenia dotacji podmiotowych dla „Małej Szkoły w Koninie”. 
Zostaje zwiększony plan wydatków o kwotę 9.975 zł na zadaniach dotyczących przeciwdziałania 
alkoholizmowi ( dział 851 rozdział 85154 § 4300) z przeznaczeniem na montaż rolet w  oknach 
pomieszczeń biura komisji i Klubu AA oraz na organizację wypoczynku zimowego dla większej 
ilości dzieci   w związku z planowanym zwiększeniem planu dochodów z tytułu wpływów z opłat 
za zezwolenia na sprzedaż alkoholu również o kwotę 9.975 zł ( dział 756 rozdział 75618 § 0480 ).  
Zostaje zmniejszony plan wydatków w dziale 854 rozdział 85415 § 3240 o kwotę 14.000 zł po 
zapewnieniu 20% udziału własnego na  wypłaty stypendiów szkolnych. 
Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 4.981zł  w dziale 900 rozdział 90001 §6050 zł dotyczy 
opracowania koncepcji budowy przydomowych oczyszczalni ścieków oraz alternatywnych 
rozwiązań problemu gospodarki ściekowej na terenie Gminy Iłowa.  
Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 30.499 zł w dziale 900 rozdział 90003 §6050 dotyczy 
przebudowy kanalizacji burzowej ul. Piaskowa – projekt. 
Zmniejszenie planu wydatków w dziale 900 rozdział 90015 § 6050 o kwotę 20.398 zł dotyczy 
zmniejszenia na zadaniach : 

- wykonanie oświetlenia ul. Żaków 6a o kwotę 3.525 zł,  
- wymiana słupów oświetleniowych w rejonie ul. Ogrodowej o kwotę 105 zł, 
- rozbudowa oświetlenia ulicznego ul. Żagańska – projekt o kwotę 16.768 zł. 

Zostaje zwiększony plan wydatków w dziale 921 rozdział 92109 § 4210 o kwotę 790 zł  (plan 
GCKiS) w związku z wpłatami z tytułu opłat za uczestnictwo w Uniwersytecie Trzeciego Wieku 
również o kwotę 790 zł – dział 921 rozdział 92109 § 0690. 
Zmniejszenie planu wydatków o kwotę 200 zł w dziale 926 rozdział 92601 §6050 dotyczy 
opracowania dokumentacji technicznej budowy systemu nawadniania boisk sportowych Stadionu 
Miejskiego w Iłowej.  
Zmniejszenie planu wydatków na ogólną kwotę 452.552 zł  ( pkt I, II, III, IV, V, VI, VIII, IX, X, 
XI, XIII) oraz zwiększenie planu dochodów na ogólną kwotę 88.138 zł w następujących 
klasyfikacjach budżetowych: 
dział 010 rozdział 01095 §0750 o kwotę      1 zł, 
dział 600 rozdział 60016 §0970 o kwotę      1 zł, 
dział 700 rozdział 70005 §0750 o kwotę   880 zł, 
dział 700 rozdział 70005 §0920 o kwotę     18 zł, 
dział 750 rozdział 75023 §0690 o kwotę     74 zł, 
dział 756 rozdział 75601 §0350 o kwotę 1.736 zł, 
dział 756 rozdział 75601 §0910 o kwotę   118 zł, 
dział 756 rozdział 75615 §0320 o kwotę 1.030 zł, 
dział 756 rozdział 75615 §0330 o kwotę  3.584 zł, 
dział 756 rozdział 75615 §0690 o kwotę       11 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0330 o kwotę       13 zł, 
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dział 756 rozdział 75616 §0370 o kwotę     204 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0500 o kwotę 43.502 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0690 o kwotę     968 zł, 
dział 756 rozdział 75618 §0410 o kwotę  2.335 zł, 
dział 756 rozdział 75618 §0490 o kwotę     168 zł, 
dział 758 rozdział 75814 §0920 o kwotę     317 zł, 
dział 758 rozdział 75814 §0970 o kwotę     787 zł,    
dział 801 rozdział 80103 §2900 o kwotę  3.642 zł, 
dział 801 rozdział 80104 §0690 o kwotę  4.774 zł, 
dział 852 rozdział 85202 §0690 o kwotę    200 zł, 
dział 852 rozdział 85212 §2360 o kwotę  4.213 zł, 
dział 852 rozdział 85228 §0690 o kwotę  1.572 zł, 
dział 900 rozdział 90002 §0690 o kwotę  1.107 zł, 
dział 900 rozdział 90002 §0910 o kwotę      71 zł, 
dział 900 rozdział 90019 §0580 o kwotę   8.000 zł, 
dział 921 rozdział 92109 §0830 o kwotę   2.934 zł, 
dział 921 rozdział 92109 §0970 o kwotę     235 zł, 
dział 921 rozdział 92109 §2709 o kwotę   5.643 zł.  
Pokrywają zmniejszenia dochodów na ogólną kwotę 540.690 zł w następujących klasyfikacjach 
budżetowych: 

dział 700 rozdział 70005 §0770 o kwotę  421.575 zł, 
dział 756 rozdział 75615 §0310 o kwotę   17.409 zł, 
dział 756 rozdział 75615 §0340 o kwotę       183 zł, 
dział 756 rozdział 75615 §0500 o kwotę       966 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0310 o kwotę       559 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0320 o kwotę    7.706 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0360 o kwotę  18.294 zł, 
dział 756 rozdział 75616 §0910 o kwotę      552 zł, 
dział 756 rozdział 75621 §0020 o kwotę  66.296 zł, 
dział 900 rozdział 90002 §0490 o kwotę    1.178 zł, 
dział 900 rozdział 90019 §0690 o kwotę    4.517 zł, 
dział 921 rozdział 92109 §0750 o kwotę    1.455 zł. 
W wyniku dokonanych zmian zarówno plan dochodów jak i plan wydatków zostają zmniejszone o 
kwotę 441.787 zł. 
Ponadto zostają zwiększone przychody z tytułu wolnych środków o kwotę 250.000 zł i rozchody z 
tytułu spłaty kredytów również o kwotę 250.000 zł.       

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) wydatków zamieszczonych w budżecie Gminy Iłowa, których niezrealizowane kwoty 
nie wygasają z upływem roku budżetowego 2015 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – do projektu uchwały w załączniku Nr 1 w poz. 3 i 
4 jest wpisany 2015 rok, proszę  poprawić na 2016 rok, gdyż jest to oczywiste, że w roku 2016 będą 
one realizowane jeżeli są wydatkami niezrealizowanymi w 2015 roku.  
Proszę Państwa generalną zasadą jest realizacja wydatków do 31 grudnia, istnieje jednak art. 263, 
który daje możliwość podjęcia uchwały w sprawie tzw. wydatków, których niezrealizowane kwoty 
nie wygasają z upływem danego roku budżetowego. W związku z tym, że trochę jest tych 
wydatków na wniosek kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej został przygotowany plan 
finansowy, który zawiera klasyfikację budżetową z wyodrębnieniem wydatków bieżących i 
majątkowych oraz rzeczowe ułożenie tych wydatków z ostatecznym terminem dokonania tego 
wydatku. Wydatki te będą realizowane w 2016 roku. Było pytanie co z tymi pieniędzmi jeżeli 
termin ostateczny upłynie, otóż wprowadza się je wówczas do budżetu z powrotem i zadanie 
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wprowadza się jako zadanie do realizacji w budżecie w klasyfikacji budżetowej.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) uchwała budżetowa na rok 2016 Gminy Iłowa 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – bardzo dziękuję wszystkim jednostkom podległym, 
kierownikom jednostek, kierownikom referatów, dziękuję sołtysom, dyrektorom szkół, przedszkoli 
za złożone wnioski do budżetu, dziękuję wszystkim radnym za składane wnioski w ciągu roku, 
które znalazły odzwierciedlenie w budżecie na 2016 rok, dziękuję bardzo pracownikom urzędu za 
to, że rzetelnie przygotowali swoje wnioski, koncepcje inwestycji, czy też zamierzeń na rok 2016, 
dziękuję za współpracę przy tworzeniu projektu budżetu osobom najbliżej Burmistrza, czyli 
Sekretarzowi i Pani Skarbnik Gminy. Jakie będą tego efekty zobaczymy w przyszłym roku. 
Proszę Państwa jeśli chodzi o dochody budżetu Gminy Iłowa w roku 2016 zostały zaplanowane w 
kwocie 24.441.980 zł, w tym planowane dochody bieżące w kwocie 21.143.808 zł, dochody 
majątkowe zaplanowaliśmy na kwotę 3.298.172 zł zawierają one dochody ze sprzedaży mienia 
komunalnego w zaplanowanej wysokości 1.248.000 zł. Wydatki budżetu gminy opiewają na kwotę 
24.334.480 zł, w tym planowane wydatki bieżące w kwocie 20.217.578 zł, wydatki majątkowe w 
kwocie 4.116.902 zł, wśród wydatków majątkowych realizowanych na terenie Gminy Iłowa 
największą pozycję zajmuje zadanie pt. Przebudowa infrastruktury drogowej w Gminie Iłowa – 
etap I w miejscowości Iłowa w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury 
drogowej na lata 2016 – 2019” na łączną kwotę 2.500.000 zł,  chodzi oczywiście o remonty dróg 
Żeromskiego, Konopnickiej, część Drzymały, część 1 Maja i ulicy Młyńskiej. Istotną pozycję 
zajmuje również projekt o nazwie rozwój elektronicznych usług dla ludności w kwocie 214.635 zł, 
rozbudowa oświetlenia ulicznego przy ulicy Żagańskiej to kwota 150.000 zł, pozostałe wydatki 
majątkowe macie Państwo w załączniku Nr 3. Zaplanowane wydatki bieżące zapewniają realizację 
zadań przypisanych ustawami jednostkom samorządu terytorialnego, które w projekcie do uchwały 
budżetowej na rok 2016 zostały ujęte w układzie tabelarycznym. Zarówno całość dochodów jak i 
wydatków była omawiana przez Panią Skarbnik na poszczególnych komisjach. Projekt uchwały co 
istotne dla nas przewiduje również spłatę kredytów w kwocie 707.500 zł oraz przychody z 
kredytów w kwocie 600.000 zł. Wracając do wydatków majątkowych do takich bardziej istotnych 
na pewno można zaliczyć, może nie tyle istotnych z punktu widzenia wydatków, czy też wielkości 
inwestycji, ale np. budowę progów zwalniających na drogach gminnych w okolicach Szkoły 
Podstawowej przy ulicy Piaskowej i ulicy Hutniczej przy Gimnazjum. Wnioskowaną modernizację 
kładki na rzece Czerna Wielka na Dolanowie. Modernizację placu zabaw w Przedszkolu Miejskim 
w Iłowej –  na rok 2016 zabezpieczyliśmy kwotę 20.000 zł. Będziemy kończyć modernizację placu 
przed budynkiem Gimnazjum w Iłowej na kwotę 55.000 zł. Zaplanowaliśmy również budowę 
solarnego oświetlenia ulicznego na ulicy Ogrodowej, Traugutta, Jaśminowej w sumie około 6 sztuk 
tego oświetlenia. Ponadto opracowanie dokumentacji technicznej przebudowy oświetlenia 
ulicznego ulicy Pałacowej. Przebudowa terenu przyległego do budynku Urzędu Miejskiego w 
Iłowej na kwotę 40.000 zł – chcielibyśmy, żeby w ramach tej inwestycji powstały dodatkowe 
miejsca parkingowe od strony ulicy Drzymały przy Urzędzie Miejskim w Iłowej.  
Proszę Państwa jeśli chodzi o zmiany w projekcie uchwały budżetowej na rok 2016 zmiany są 
cztery – wnioskuję o: 

1. Zmniejszenie planu wydatków związanych z zakupem materiałów do remontów dróg o kwotę 
4.174 zł i wprowadzenie planu wydatków związanych z dopłatą do wody dla mieszkańców 
wsi Borowe, również na kwotę 4.174 zł. 

2. Zmniejszenie planu wydatków na zadaniu, które dotyczy remontu dachu na budynku Urzędu 
Miejskiego w Iłowej o kwotę 20.000 zł w celu przesunięcia tych środków na zadanie 
majątkowe pn. budowa oświetlenia solarnego ulicy Jaśminowej. 

3. Wprowadzenie do budżetu samorządowej jednostki organizacyjnej „Centrum Usług 
Wspólnych w Iłowej” w związku z jej utworzeniem od 1 stycznia 2016 roku na bazie 
„Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Iłowej”. Zamknięcie 
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klasyfikacji budżetowej w dziale 801 rozdział 80114 dotyczącej Zespołu obsługi 
ekonomiczno – administracyjnej szkół. 

4. Zmianę załącznika Nr 6 w związku ze złożonym wnioskiem przez Kierownika Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej. Złożony wniosek macie Państwo 
załączony w materiałach. 

Przedstawione zmiany nie skutkują zwiększeniem wydatków budżetu na rok 2016.  
 
Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej odczytał Uchwałę Nr 642/2015 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 30 listopada 
2015 roku w sprawie: wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Iłowa na 2016 rok wraz z uzasadnieniem. 
 
Opinie poszczególnych komisji stałych Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej. 

Pani Ilona Krawczyk – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna zapoznała się 
z uchwałą budżetową na rok 2016 ze wszystkimi poprawkami i nie wnosi uwag do projektu 
uchwały. 

Pani Maria Żołnowska – Wiceprzewodnicząca Komisji ds. Publicznych – Komisja ds. 
Publicznych nie wnosi uwag do projektu uchwały. 

Pan Waldemar Leszcz – Przewodniczący Komisji Budżetu – Komisja budżetu nie wnosi uwag 
do projektu uchwały. 
 
Dyskusja nad projektem uchwały budżetowej. 

Pan Edward Lesiak – Radny – z wyliczeń matematycznych rozumiem, że mamy budżet 
nadwyżkowy, 100.000 zł mamy do przodu. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – dochody są wyższe od wydatków, to jest 
nadwyżka budżetowa, ale są rozchody, które musimy spłacić i ta nadwyżka nie pokrywa nam tych 
rozchodów, czyli spłat kredytów. Dlatego mamy planowany do zaciągnięcia kredyt w kwocie 
600.000 zł. Moim marzeniem w roku 2016 jest to, żeby były zrealizowane dochody ze sprzedaży 
mienia, żeby inwestycje zamknęły się o taką kwotę mniejszą, żebyśmy nie musieli brać kredytu w 
kwocie 600.000 zł, żeby budżet w roku 2016 zamknął się bez kredytu. 

Pan Edward Lesiak – Radny – z zamykania tegorocznego budżetu, z tego co na komisji nam 
mówiła Pani Skarbnik jest 250.000 zł … 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – są to wolne środki, one były skumulowane w 
związku z tym, że ta sprzedaż mienia była dosyć duża i nie przypuszczałam, że z inwestycji dostanę 
takie zwroty środków, więc musiałam zapewnić pieniądze, bo Gmina to nie tylko sam Urząd, ale i 
wszystkie jednostki. Jeżeli nie są zrealizowane dochody i były one ponad 400.000 zł, więc 
musiałam mieć jakieś zabezpieczenie. W roku 2015 te 250.000 zł umieściłam jako przychody do 
spłaty kredytu w związku z tym, żeby mieć pewne zabezpieczenie w roku 2016 i latach następnych, 
bo zawsze będziemy mieli już ten kredyt mniejszy do spłacenia.  

Pan Edward Lesiak – Radny – tak nam Pani też na komisji tłumaczyła, natomiast z tego co Pan 
Burmistrz dzisiaj referował, to trzeba będzie  szukać pieniędzy na drugie półrocze na organizację 
dojazdów dla dzieci, czy może zastanowić się nad tym i te 250.000 zł nie w całości przelewać 
tytułem rat wcześniej zaciągniętych kredytów, a zostawić część na ewentualną rezerwę na 
organizację tych dojazdów. 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – uchwała w sprawie zmian w budżecie w roku 
2015 została przegłosowana. Jeżeli chodzi o przewozy szkolne moje zdanie jest takie, że przetarg 
na przewozy szkolne trzeba zrobić bardzo szybko. Nie, że we wrześniu się zaczynają przewozy 
szkolne i ogłaszamy w sierpniu przetarg, tylko już zrobić w czerwcu,  tym bardziej, że to będą 
przewozy zamknięte bez biletów, żeby mniejsi przewoźnicy również mogli się do tego przetargu 
przygotować. Wówczas jeżeli jest konkurencja na rynku to ceny wtedy są mniejsze. Natomiast 
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jeżeli ktoś startuje jeden i wie, że jest tylko jeden jedyny to wiadomo, że da odpowiednią kwotę. 
Proszę Państwa to jest śmieszne paliwo tanieje, a koszty przejazdu dzieci drożeją, jest to wynik 
działania pewnego monopolu, a przecież przewozy nie są branżą monopolistyczną. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – Panie Radny, chciałbym Pana uspokoić, że korzystna jest 
spłata w tej kwocie 250.000 zł tego kredytu, a oczywiście te pieniądze w budżecie na dowozy dzieci 
znajdziemy i wcale to nie ma związku z planowaną likwidacją Szkoły Podstawowej w 
Szczepanowie.  

Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – przystąpił do przegłosowania 
zaproponowanych przez Pana Burmistrza zmian w projekcie uchwały budżetowej na 2016 rok. 

Głosowanie 1. zmiany w projekcie uchwały budżetowej na rok 2016: 
Zmniejszenie planu wydatków związanych z zakupem materiałów do remontów dróg o kwotę 4.174 
zł ( dział 600 rozdział 60016 § 4210) i wprowadzenie planu wydatków związanych z dopłatą do 
wody dla mieszkańców wsi Borowe, również na kwotę 4.174 zł (dział 400 rozdział 40002 § 4300). 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
za głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (I. Krawczyk) 

Głosowanie 2. zmiany w projekcie uchwały budżetowej na rok 2016: 
Zmniejszenie planu wydatków na zadaniu, które dotyczy remontu dachu na budynku Urzędu 
Miejskiego w Iłowej o kwotę 20.000 zł  (dział 750 rozdział 75023 § 6050) w celu przesunięcia tych 
środków na zadanie majątkowe pn. budowa oświetlenia ulicznego solarnego ulicy Jaśminowej 
(2szt.) również o kwotę 20.000 zł (dział 900 rozdział 90015§ 6050). 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie.  

Głosowanie 3. zmiany w projekcie uchwały budżetowej na rok 2016: 
Wprowadzenie do budżetu samorządowej jednostki organizacyjnej „Centrum Usług Wspólnych w 
Iłowej” (w dziale 750 rozdział 75085) w związku z jej utworzeniem od 1 stycznia 2016 roku na 
bazie „Gminnego Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół w Iłowej”. Zamknięcie 
klasyfikacji budżetowej w dziale 801 rozdział 80114 dotyczącej Zespołu obsługi ekonomiczno – 
administracyjnej szkół. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
za głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (E. Lesiak) 
 
Głosowanie 4. zmiany w projekcie uchwały budżetowej na rok 2016: 
Zmianę załącznika Nr 6 w związku ze złożonym wnioskiem przez Kierownika Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej.  

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie.  

Głosowanie uchwały wraz ze zmianami: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

4) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 
Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – wieloletnia prognoza finansowa jest uchwałą 
towarzyszącą dla uchwały budżetowej. Istotną rolą tej wieloletniej prognozy jest możliwość 
zaciągania i spłacania kredytów, a właściwie to spłacania już zaciągniętych i w przyszłości jeżeli 
zaciągamy to jaką mamy możliwość. W stosunku do projektu jaki był to będzie zmieniony dług na 
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31 grudnia 2016 rok o tą kwotę 250.000 zł co wpłacimy w 2015 roku. Oprócz tego  przy projekcie 
były brane przewidywane wykonania w 2015 roku, natomiast w tej chwili jest już wzięty pod 
uwagę plan, który został uchwalony ostatnią zmianą na 2015 rok. Tutaj wskaźnik maksymalnej 
spłaty jaki możemy mieć z planu w 2016 roku to jest wskaźnik 4,86%. Mam nadzieję, że po 
wykonaniu budżetu wskaźnik ten wzrośnie jeszcze, gdyż co roku jak śledzę to zawsze wykonanie 
jest na plus, a nie na minus. Natomiast przy aktualnej uchwale budżetowej, która została uchwalona 
to wskaźnik wynosi 3,86%, czyli mamy 1% rezerwy. Sądzę, że te 4,86% po wykonaniu jeszcze 
nam wzrośnie.  

Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – odczytał Uchwałę Nr 641/2015 
Składu  Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 30 listopada 
2015 roku w sprawie: wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Iłowa na lata 2016 – 2030 przedstawionej wraz z projektem uchwały 
budżetowej na 2016 rok. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny – Panie Przewodniczący w związku z tym, że nie zamknął Pan 
dyskusji jeszcze nad uchwałą budżetową, nie zdążyłem ręki podnieść, bo nie pytał Pan, czy ktoś 
jeszcze chce zabrać głos chciałbym tylko jedno zdanie powiedzieć, że analizując ten budżet na  
2016 rok zauważyłem, że jest bardzo ambitny szczególnie według załącznika Nr 3 jednak 
bynajmniej ja będę śledził Pana poczynania w jego realizacji, bo dopiero później zobaczymy jak on 
zostanie zrealizowany, ale muszę powiedzieć, że jest bardzo ambitny. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – ponieważ ja czuję się odpowiedzialny za ten budżet w 
każdym zakresie Panie Franciszku, więc oczywiście jak najbardziej Państwo jesteście od tego, żeby 
się bacznie przyglądać. Ja śmiem twierdzić, że budżet roku 2015 był bardziej ambitny niż roku 
2016, ponieważ w roku 2016 nieco skurczyliśmy wydatki majątkowe, bieżące też, zaciskamy 
bardziej pasa tym budżetem niż w roku 2015. 

Pan Franciszek Przynoga – Radny –  to jest Pana pierwszy budżet samodzielny. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – więc w roku 2016 zaciskamy nieco pasa, żeby móc 
realizować nasze marzenia w roku 2017, 2018, 2019, 2020, już pewnie władze gminy się zmienią w 
roku 2019, 2020. Budżet 2016 roku będzie skutkował na lata następne.  

Pan Tomasz Słomiński – Radny – mam pytanie, bo nasz dług z tego co zrozumiałem to jest około 
8 mln zł, tak? 

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – na koniec 2016 roku 7.905.000 zł, czyli jeżeli w 
roku 2016 mamy spłatę 707.500 zł to jak Pan sobie weźmie 7.905.000 zł plus 707.500 zł i jeszcze 
minus 600.000 zł, bo minus 600.000 zł to jest to co jest do zaciągnięcia w roku 2016. 

Pan Tomasz Słomiński – Radny – w takim razie, gdzie jest taki wentyl bezpieczeństwa, którego 
nie możemy przekroczyć, bo czekają nas jakieś ambitne cele, a zadłużenie mamy dosyć duże.  

Pani Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy – kiedyś było to bardzo proste dlatego, bo było 
wiadomo, że spłaty rat kapitałowych nie mogą przekraczać 15%, zadłużenie nie może wynosić 
60%. Były to dosyć duże wskaźniki, gminy miały takie wskaźniki i jakoś żyły. W tej chwili  do 
spłat rat kapitałowych wchodzą również odsetki.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – z końcem roku 2016 zadłużenie będzie 25% , to chciałbym 
znaleźć taką gminę, która jest w tak komfortowej sytuacji Panie Radny, także niech Pan nie mówi, 
że mamy duże zadłużenie. To jest zadłużenie normalnej gminy, która w normalny sposób się 
rozwija i inwestuje.  

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

5) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie 
miejscowości Kowalice, gmina Iłowa  
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Pan Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej –  zgodnie z ustawą 
z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych do dróg gminnych zalicza się drogi o znaczeniu 
lokalnym niezaliczone do innych kategorii, stanowiące uzupełniającą sieć dróg służących 
miejscowym potrzebom, z wyłączeniem dróg wewnętrznych (art.7 ust.1). Zaliczenie do kategorii 
dróg gminnych następuje w drodze uchwały rady gminy po zasięgnięciu opinii właściwego zarządu 
powiatu (art.7 ust.2). Uchwałą z dnia 28 grudnia 2015 r. Zarząd Powiatu Żagańskiego wydał 
pozytywną opinię w  sprawie zaliczenia tej drogi, jak i pozostałych dróg, których projekty uchwał 
będą za chwile przedstawiane. Ustalenie przebiegu istniejących dróg gminnych następuje w drodze 
uchwały Rady Gminy (art.7 ust.3.). W tym konkretnym przypadku jest to droga położona jest w 
ciągu drogi gminnej pomiędzy działkami 32/1 i 32/3. 

Pan Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.12.2015 r. – 29.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie 
miejscowości Jankowa Żagańska, gmina Iłowa 

Pan Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej - wymienione 
w uchwale drogi położone są w ciągach dróg gminnych położonych w m. Jankowa Żagańska i 
tak droga ozn. działką 121 położona jest w ciągu drogi gminnej o numerze 001841F, natomiast 
ozn. działką 122 położona jest w ciągu drogi gminnej o numerze 001842F. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.12.2015 r. – 29.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 

7) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenie ich przebiegu na terenie 
miejscowości Iłowa, gmina Iłowa 

Pan Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej - wymienione w 
uchwale drogi położone są w ciągach dróg gminnych położonych w m. Iłowa i tak droga położona 
na działce nr 494/10 to jest odnoga drogi biegnącej od Parku Dworskiego w kierunku Stacji 
Kolejowej i położona jest w ciągu drogi gminnej o numerze 101129F, druga droga to jest właściwie 
pas na poszerzenie istniejącej drogi gminnej położonej wzdłuż budynków przy ulicy Żeromskiego 
15, 15a, 15b i 15c na działce nr 1133/3 położona jest w ciągu drogi gminnej o numerze 101132F, 
natomiast trzeci odcinek składający się  z dwóch działek Nr 625/3 i 626/14 to jest łącznik pomiędzy 
ulicą Piaskową a ulicą Daliową w ciągu drogi gminnej o numerze 101142F. 

Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22.12.2015 r. – 29.12.2015 r. oraz, że  w wyniku 
konsultacji nie wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

8) ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków, zatwierdzonej dla Gminy Wymiarki obowiązującej na terenie 
miejscowości Borowe 

Pan Wojciech Kaczmarski –  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – Szanowni 
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Państwo 1 grudnia 2015 roku została podjęta uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę dla miejscowości Borowe i wówczas przy omawianiu projektu tej 
uchwały został poddany pod dyskusję pomysł dopłaty do taryfy dla mieszkańców miejscowości 
Borowe, dopłaty zrównującej jakby kwoty, które muszą ponosić mieszkańcy miejscowości Borowe 
z pozostałymi mieszkańcami, akurat była propozycja z mieszkańcami, którzy pobierają wodę z 
ujęcia w Szczepanowie. W myśl tej propozycji został opracowany projekt uchwały w sprawie 
ustalenia dopłaty do taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę zgodnie z  24 ust. 6 ustawy o 
zbiorowym zaopatrzeniu w wodę, która zezwala na taką dopłatę. Dopłata, o której mówimy jest to 
kwota 0,38 zł netto do każdego metra sześciennego zużytej wody. Biorąc pod uwagę, że ilość 
mieszkańców miejscowości Borowe na chwilę obecną wynosi 339 mieszkańców przy średniej 
przyjętej ilości zużytej wody w metrach sześciennych na miesiąc na poziomie 2,5 metra 
sześciennego i tej kwoty 0,38 zł netto daje to nam kwotę 322,05 zł. Jest to oczywiście przybliżona 
kwota miesięcznie jaką Gmina Iłowa będzie dopłacać. Na tą chwilę mamy opracowany projekt 
porozumienia pomiędzy Gminą Iłowa a Gminą Wymiarki. To porozumienie jeszcze przez Gminę 
Wymiarki nie zostało zaakceptowane, natomiast to porozumienie tylko jakby w sposób techniczny 
pokazuje jak będziemy się rozliczać pomiędzy gminami. Propozycja jest taka, że Gmina Wymiarki 
będzie obciążała mieszkańców wsi Borowe kwotą pomniejszoną o te 0,38 zł/ m

3
, natomiast na 

różnicę przemnożoną przez ilość metrów Gmina Wymiarki będzie wystawiała fakturę na Gminę 
Iłowa.  

Pan Edward Lesiak – Radny – czy w miejscowości Borowe wszyscy płacą za wodę? W jaki 
sposób my to fizycznie będziemy płacić? Mieszkańcy razy metr sześcienny, czy według wskazań 
licznika.  

Pan Wojciech Kaczmarski –  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – my będziemy 
płacić Gminie Wymiarki za faktyczną ilość metrów sześciennych zużytej wody. My nie możemy 
wnikać, czy mieszkaniec zapłaci Gminie Wymiarki to co powinien, czy nie. My płacimy ze swojej 
strony za każdy metr sześcienny zużytej wody. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – nie ma takich osób, które nie płacą za wodę, bo nie ma takiej 
opcji. Są ludzie zadłużeni oczywiście, ale płacą bieżąco. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
za głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (I. Krawczyk) 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – Panie Burmistrzu chciałbym serdecznie podziękować za 
wprowadzenie do porządku obrad tej uchwały, ponieważ przez okres 10 lat nie można było takiego 
projektu wprowadzić, jak również Pani Skarbnik chciałbym podziękować za to, że znalazła te 
pieniądze w budżecie i również wszystkim radnym, którzy zrozumieli tożsamość, ponieważ 
jesteśmy mieszkańcami Gminy Iłowa, a nie mieszkańcami Gminy Wymiarki. Dotychczas Gmina 
Wymiarki nas traktowała w ten sposób jak chciała. Dzisiaj na pewno jesteśmy z tego zadowoleni, 
może to niewielka kwota dla mieszkańców, ale też i niewielka kwota dla budżetu gminy. 
Serdecznie dziękuję wszystkim. 
 

9) zmiany „Strategii Rozwoju Gminy Iłowa na lata 2014 – 2020” 
Pan Wojciech Kaczmarski –  Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – projekt tej 
uchwały został sprowokowany wytycznymi Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi dotyczącymi 
kryteriów, którymi będzie się ministerstwo kierowało przy ocenie wniosków o dofinansowanie do 
przebudowy dróg. Według tych kryteriów, które zostały ogłoszone jednym z podstawowych 
warunków zakwalifikowania wniosku o dofinansowanie do przebudowy dróg jest warunek 
mówiący o tym, że konkretne inwestycja musi być ujęta w dokumencie strategicznym każdej 
gminy. W naszym przypadku dokumentem strategicznym jest Strategia Rozwoju Gminy Iłowa 
dlatego też postanowiliśmy do naszej obecnie obowiązującej Strategii dołączyć kolejny załącznik 
nazwany wykaz zadań dotyczących budowy, przebudowy lub modernizacji dróg gminnych. Lista ta 
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obejmuje wszystkie drogi w Gminie Iłowa, które będą wymagały przebudowy lub modernizacji. 
Stwierdziliśmy, że nie będziemy ograniczać się tylko do tych trzech dróg, o które teraz 
wnioskujemy czyli ulica Batorego, Pułaskiego i Plac Wolności, żeby sobie nie zamykać furtki i nie 
wracać do tematu przy okazji kolejnych naborów i doszliśmy do wniosku, że ujmiemy w tym 
wykazie wszystkie drogi, które w najbliższym czasie będą wymagały przebudowy lub 
modernizacji. Ta lista została poszerzona o modernizację drogi w miejscowości Borowe przy 
wodociągu.  

Głosowanie poprawki do uchwały o poszerzenie listy o modernizację drogi w miejscowości 
Borowe. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
Poprawka została przyjęta jednogłośnie. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych  
za głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (K. Siudy) 

10) opłat za korzystanie z gminnego cmentarza w Iłowej  
Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– przedłożona Państwu uchwała w sprawie opłat za korzystanie z cmentarza komunalnego zmienia 
uchwałę podjętą w 2013 r. Zakład administrując cmentarzem komunalnym prowadzi na tym 
cmentarzu prace remontowe finansowane z pobieranych opłat cmentarnych i tak: 
w 2013 r. - wykonano nowy mur i zamontowano nowe bramy od strony kościoła; 
w 2014 r. - wykonano nowe przyłącza wodociągowe na starej części cmentarza i zamontowano 
nowe studnie czerpalne wody; 
w 2015 r. - wykonany został nowy podjazd ze starej do nowej części cmentarza. 
W 2014 roku uzyskaliśmy zezwolenie na wycinkę 22 sztuk drzew. Z czego wycięliśmy 17 szt. 
sukcesywnie wycinamy gałęzie stwarzające zagrożenie podczas silnych wiatrów. 

Osiągane przychody z tytułu opłat cmentarnych sukcesywnie maleją, co związane jest ze spadającą 
ilością pochówków i tak: 

–  2013 r. – było 98 pogrzebów; 
–  2014 r. – było 63 pogrzeby; 
–  2015 r. (do końca XI) – 57 pogrzebów. 

Przychody osiągnięte za okres ostatnich 12 m-cy (XI – 2014 do X 2015 r.) wyniosły 38 072,11zł, 
koszty natomiast za ten okres to 42 319,54zł. 
Na komisjach przedstawiłem państwu szczególne dane odnośnie kosztów utrzymania cmentarza. 
Przedstawiona kalkulacja zawiera planowany remont bramy głównej od strony ul. Biskupa 
Wilhelma Pluty na kwotę 7 500zł. 
Za podstawą naliczania opłaty przyjęto koszt utrzymania cmentarza zawarty w powierzchni 1 metra 
kwadratowego zajętego pod grób i wykopanie grobu. W opłacie zawiera się całkowity koszt 
utrzymania cmentarza tj. korzystanie z wody, wywóz śmieci i sprzątanie, korzystanie z kaplicy 
cmentarnej. Nie pobierane już są żadne dodatkowe opłaty na przykład za postawienie nagrobka czy 
ustawienie ławki. 
To co się zmienia w stosunku do uchwały poprzedniej to znika pojęcie „rezerwacji miejsca na 
pochówek” lecz sama rezerwacja będzie mogła być dokonywana. Tą opłatą są opłaty zawarte w § 1 
pkt. 1 i 2. 
Dostosowane w uchwale zostały opłaty do art. 7  ustawy o cmentarzach i chowaniu zmarłych, który 
mówi o okresie 20 letnim, po którym można użyć ponownie grobu do chowania. Przepisy te nie 
mają zastosowania dla grobów murowanych podwójnych i więcej, oraz do pochówku urn w 
grobach murowanych. Dla równomiernego rozłożenia kosztów utrzymania cmentarza 
zaproponowano odpowiednie wyższe opłaty za te pochówki przeliczając opłatę podstawową 
wskaźnikiem na 99 lat. Tak też jest to stosowane w innych miastach. 
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Pan Franciszek Przynoga – Radny – Szanowni Państwo, obowiązująca uchwała z marca 2013 
roku nałożyła na mieszkańców bardzo duże obciążenia z tytułu opłat cmentarnych, do czego 
również ja się przyłożyłem, niestety, która wywołała duże oburzenie oraz ostre komentarze w 
stosunku do radnych. Projekt obecnej uchwały zakłada podwyżkę i tak już dużych kosztów o 
14,8%. Moim zdaniem są to kwoty bardzo duże. Z tych dochodów, które w roku ZGKiM z tego 
tytułu posiada można stopniowo wykonywać różne czynności pielęgnacyjne, wycięcia, czy 
naprawy. Nie chciałbym dopuścić do tego, żeby ponownie po uchwaleniu tej uchwały mieszkańcy 
byli bardzo zbulwersowani i znowu narzekali na Radę. Dlatego prosiłbym Państwa o odrzucenie tej 
uchwały. 

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– Panie Radny Przynoga ja również byłem w tej radzie, która uchwaliła tamte podwyżki. Skala 
tamtej podwyżki wynikała z tego, że przez jakiś okres, bardzo długi w ogóle nie były opłaty 
cmentarne podwyższane. W związku z tym urealniono, po okresie 10-letnim ówczesny kierownik 
zakładu przedstawił radzie opłaty do uchwalenia, a oburzenie mieszkańców wynikło z tego tytułu, 
że podejmowaliśmy tą uchwałę dwukrotnie. W dniu 12 marca 2013 roku została podjęta uchwała z 
błędną stawką VAT, w dniu 27 marca 2013 roku ponownie tą uchwałę podejmowaliśmy i 
największy szum zrobiły te osoby, które nie miały uregulowanych opłat z tytułu korzystania z 
cmentarza, nagle okazało się, że bardzo dużo ludzi nie opłaciło tych opłat cmentarnych i chcieli 
skorzystać, żeby opłacić to po starej cenie. Ja pamiętam ten nawał ludzi, gdzie było ponad 400 
osób, które chciały jeszcze zdążyć przed dniem 1 kwietnia, bo ta uchwała wchodziła w życie od 
dnia 1 kwietnia 2013 roku. I tylko były te osoby, które nie miały uregulowane, bo jeżeli ktoś miał 
opłacone to nie było żadnego problemu. Ja przedstawiłem ile wynoszą przychody z tytułu usług 
cmentarnych i ile wynoszą koszty. W tej chwili strata wynosi 4 tys. zł. Takie są realia, tylko ponad 
10 tys. zł to jest koszt wywozu śmieci z cmentarza, a będzie jeszcze więcej, bo stawki wzrastają. 
Ludzie się domagają podcinki, wycinki drzew zagrażających bezpieczeństwu przebywających na 
cmentarzu jak i mienia tam znajdującego się, a to też jest koszt ponad 6,5 tys. zł.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – śledząc opłaty w gminach naszego powiatu nasze opłaty są 
najwyższe i nie możemy sobie pozwolić na to, żeby jeszcze je podwyższać. Dlatego tak jak 
przedtem wspomniałem proponuję pozostawić te stawki na obecnym poziomie. 
 
Pani Maria Żołnowska – Radna – mam pytanie do Pana Kierownika ZGKiM, czy jest wykaz 
osób, które nie przedłużyły opłat za miejsce na cmentarzu. 

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– to sukcesywnie analizujemy, bardzo trudno nieraz dojść do danej osoby, bo są groby, które są 
zaniedbane, ale okazuje się, że przychodzi okres 1 listopada i ktoś położy kwiaty itd. Nieraz bardzo 
trudno jest znaleźć opiekuna grobu, bo opiekuje się dana sąsiadka, a okazuje się, że nie zna adresu 
kto jest właściwie osobą bliską i upoważnioną do opłaty  tego miejsca. Będziemy się zastanawiać 
bardzo mocno nad taką akcją, niestety pójdą tabliczki na groby z napisem grób przeznaczony do 
likwidacji z tytułu braku opłaty i to będzie myślę taka drastyczna akcja. Chociaż nie chciałbym tego 
robić. Zawsze przed 1 listopada są umieszczane ogłoszenia na cmentarzu, gdzie wzywamy ludzi do 
uregulowania opłat. 

Pani Maria Żołnowska – Radna – i regulują? 

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– tak, nie powiem, że sto procent reguluje. 

Pani Maria Żołnowska – Radna –  jakby to trochę usprawnić może więcej pieniędzy wpływałoby 
do kasy tego cmentarza właśnie z takich opłat. Zgadzam się tutaj z Panem Przynogą, że opłaty są 
bardzo wysokie, ponieważ opłaty w naszym powiecie szacuje się od 200 do 300 złotych za grób 
ziemny pojedynczy, u nas to jest zaproponowane 504 złote, to jest kwota bardzo duża. Tak jak już 
Pan Przynoga mówił w Iłowej nie są ludzie bogaci i każdy wydatek na grób plus jeszcze dodatkowe 
wydatki związane z pogrzebem najbliższych osób, to są kwoty naprawdę bardzo duże i nie stać tak 
też uważam naszych mieszkańców na podwyżkę, którą my możemy tutaj dzisiaj przegłosować. 
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Druga sprawa, koszty utrzymania cmentarza rosną i będą rosły i pewnie ta podwyżka kiedyś nas 
czeka, ale czy ona musi być po dwóch latach tak dużej podwyżki, która była w 2013 roku. 
Powinniśmy się tutaj też zastanowić. 

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– za rok wystąpię po przeanalizowaniu i jak się okaże, że koszty będą większe, to będzie większy 
dylemat. Czy nie lepiej pewne rzeczy już regulować? Ja chciałbym analizować na bieżąco 

Pani Alina Jung – Radna – chciałam zwrócić Państwa uwagę na wykupienie miejsca grzebalnego 
w grobie murowanym, jak Pan Kierownik ZGKiM informuje nas jest to miejsce na 99 lat. Po co 
komuś na początku kupowanie grobu na 100 lat. Kupujmy grób na 20 lat tak jak wszystkie inne 
groby, a jeżeli ktoś będzie chciał sobie wykupić na następne 20 lat, bądź na następne 20 to sobie 
przedłuży tak jak na wszystkie inne groby. Po co dzisiaj płacić za sto lat. Nie stawiajmy ludzi w 
takiej sytuacji, że dzisiaj jak chcę kupić taki grób to muszę za sto lat zapłacić. Chciałam również na 
to zwrócić Państwa uwagę. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Iłowej – przy grobach 
murowanych na więcej niż dwa pochówki obowiązuje jedna opłata. My nie możemy po 20 latach 
pobrać dodatkowej opłaty. Dlatego też przy tych grobach pobieramy opłatę raz na początku i tak jak 
mówi wykładnia i orzecznictwo sądu przyjmuje się, że ta budowla spełnia jak gdyby swoje 
wymagania przez 99 lat. Dopiero potem będzie można rozebrać. Proszę pamiętać, że to dotyczy 
kogoś kto będzie chciał mieć rodzinny grobowiec. To nie dotyczy przeciętnego człowieka. Więc 
musi się z tym liczyć, że jeżeli będzie chciał mieć grobowiec rodzinny na wiele lat to inwestuje na 
początku raz i później już tylko wstawia trumny i nie płaci od kolejnych umieszczonych trumien ze 
zwłokami. Jeszcze jedna kwestia, ta opłata przy pochówku pierwszym jest elementem zasiłku 
pogrzebowego i rozliczana jest przez ZUS, jak również przez niektóre zakłady pracy zwłaszcza 
jeżeli chodzi o służby mundurowe. Także będą rzadkie przypadki, że ktoś wydaje ze swojej 
kieszeni, bo najczęściej osoba, która umiera i jest gdzieś ubezpieczona to za to zwraca ZUS. 

Pani Alina Jung – Radna – jeszcze chciałam się odnieść do zwrotu kosztów pogrzebu przez ZUS. 
Dzisiaj to jest być może sprawa bardzo normalna, że ubezpieczenie zwraca, ale dużo już ludzi nie 
ma ubezpieczenia i zaczną się takie sytuacje kiedy będzie osoba nie ubezpieczona i niestety, ale 
koszt takiego pogrzebu zostanie przerzucony na gminę. Także musimy też zwracać na to uwagę.  

Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – drodzy Państwo rozmawiamy o 
pogrzebie jakbyśmy co miesiąc kogoś chowali i wydawali strasznie duże pieniądze. Tak jak Pan 
Kierownik ZGKiM powiedział umieralność u nas spadła, przepraszam za takie wyrażenie, więc 
należy cieszyć się z tego, ale to jest tak, że każdy z nas chowa kogoś bliskiego, my też kiedyś 
będziemy chowani i myślę, że to od nas zależy i my powinniśmy się do tego przygotować i w jakiś 
sposób uczestniczyć w tym. Cmentarz w jakiś sposób się zmienia, są dalsze plany. Spadła nam ilość 
pogrzebów, więc tych pieniędzy jest mniej, może uchwalmy tą uchwałę na rok, jeżeli po roku czasu 
coś się zmieni, koszty spadną przeanalizujemy sobie wszystko. Myślę, że ludzie też docenią to, że 
na tym cmentarzu coś się zmienia, że drzewa są przycięte, że będzie dodatkowe oświetlenie, 
odmalowana kaplica to też wpływa na estetykę i na to jak to miejsce pochówku naszych bliskich 
będzie wyglądało. Jesteśmy mieszkańcami tego miasta, ten cmentarz też jest nasz i my dbamy o to, 
żeby ten obiekt był utrzymany.  

Pani Alina Jung – Radna – chciałam jeszcze zwrócić uwagę, że podejmujemy decyzję w imieniu 
mieszkańców. Nasi mieszkańcy nie są bogatymi ludźmi i taka podwyżka niestety, ale obciąża ich 
budżet. Nie mówimy o sobie, mówimy o mieszkańcach, którzy będą musieli za to zapłacić. I tak jak 
to Pan Franciszek Przynoga zauważył i Pani Maria Żołnowska dwa lata temu taka podwyżka już 
spowodowała bardzo duże obciążenie dla mieszkańców. Nie podejmujmy tak drastycznej uchwały 
tak jak mówił Pan Artur, że na rok podejmiemy taką uchwałę i potem się zastanówmy, bo nigdy się 
nie zastanawiamy do tyłu, zawsze się zastanawiamy do przodu. Podejmujemy decyzję w imieniu 
mieszkańców i pamiętajmy o tym. 

Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – tak jak Pani tutaj powiedziała, że 
obciąży to budżet, to odniosłem wrażenie, że co miesiąc będziemy kogoś chować i ten nasz budżet 
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będzie obciążony. 

Pani Alina Jung – Radna – ja powiedziałam, że w przypadku kiedy ktoś jest nieubezpieczony, a 
rodzina nie chce go pochować 

Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – jeżeli ktoś jest nieubezpieczony to 
rodzina zwraca się do Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Pan Krystian Siudy – Radny – jeżeli jest taka możliwość prawna może by tą uchwałę przed 
podjęciem jeszcze poddać konsultacjom społecznym, to jest jednocześnie pytanie do pani prawnik. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Iłowej – można tak zrobić, 
zamieścić na stronie. Mogą być takie konsultacje, że zamieścimy tylko na stronie i poczekamy na 
opinie, a prowadzić konsultacje takie społeczne według tych przepisów to jest coś jakby 
referendum. 

Pan Krystian Siudy – Radny – wtedy byśmy mieli przynajmniej stanowisko społeczeństwa. 

Jeżeli zapytamy mieszkańców, którzy wchodzą na cmentarz za pośrednictwem ankieterów, czy 
jesteś za podwyżką opłat, to z góry wiemy jaka będzie odpowiedź. Ale jeżeli tych samych 
mieszkańców zapytamy, czy jesteś za remontem bramy, czy jesteś za wycinką drzew itp. to 
wszystko jest na tak. Podobnie jest z opłatą za śmieci, bo ona jest w Iłowej akurat wysoka, już 
chyba znana w całej zachodniej Polsce ta opłata jest jeśli chodzi o segregowane odpady. Też 
zawsze gminy stawały przed dylematem, czy dawać stawkę taką, żeby ta gospodarka śmieciowa się 
bilansowała w gminie, czy dawać niższą i dopłacać z budżetu. Tu jest bardzo analogiczna sytuacja, 
ta dopłata do remontów na cmentarzu nie będzie tak duża jak dopłata do śmieci, ale jakaś będzie. 
Rzeczywiście na cmentarzu w ciągu tygodnia przebywa więcej osób niż w Parku w Iłowej. To jest 
bardzo ważny punkt w gminie i tak jak mówi Pan Artur Mutwil musimy o niego dbać, bo jest to 
szczególne miejsce i od Państwa decyzji zależy, czy będziemy o niego dbali podwyższając tą opłatę 
o 16 %, czy może podwyższając tą opłatę o 2 % albo o 5 w kolejnym i następnym. Z tym, że już 
wiemy, że w roku 2016 jak zrobimy podwyżkę 5% to się nie zbilansuje dla ZGKiM to co ma się 
dziać na cmentarzu. Decyzja zależy od Państwa.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – chciałbym zwrócić uwagę, że akurat o ile ja pamiętam to 
cmentarz nie był finansowany z budżetu tylko prace były wykonywane w ramach tych środków, 
które były z pochówku. Natomiast nie może być takiej zachłanności, że np. w tym roku 15%, w 
następnym roku znowu 15% jest przypuśćmy procent inflacji, można podwyższyć o 2%, czy 3% 
tak można podnosić, ale nie można co roku o 15%. Ja wyraziłem swoje zdanie dlatego, że i Pani 
Żołnowska i Kierownik ZGKiM wtedy co podejmowaliśmy uchwałę wiemy czym to skutkowało i 
jakie były odgłosy i ja nie chciałbym, żeby to się powtórzyło.  

Pan Krystian Siudy – Radny – na chwilę obecną jak wielu z nas jestem w kropce, częściowo 
chciałoby się zainwestować poprzez podniesienie tej opłaty po to, żeby ten obiekt wyglądał lepiej, 
ale teraz opowiadając, że Gmina Iłowa ma najwyższe stawki, ja chciałbym też usłyszeć, czy 
Państwo orientujecie się jak wyglądają cmentarze okoliczne, na których te stawki są niższe. Ja na 
przykład porównując cmentarz w Gozdnicy, który odwiedzam to mogę powiedzieć, że jest na dużo 
niższym poziomie aniżeli cmentarz w Iłowej.  

Pan Edward Lesiak – Radny – wyraziłem swoje sugestie do Pana Kierownika ZGKiM, że trzeba 
iść do przodu w pozyskiwaniu środków jeśli mówimy o utrzymaniu cmentarza. Podpowiedziałem 
kilka rozwiązań, które są mi znane osobiście jak jest np. na cmentarzach we Wrocławiu i gdzie 
indziej, gdzie za wjazd na cmentarz firmy, która stawia pomnik jest opłata i od firmy, która 
dokonuje pochówek też jest pobierana opłata. Przyznacie Państwo, żeby to miejsce było godne, bo 
to jest ostatnie miejsce dla ludzi, które tam spoczywają było utrzymane w standardach godności.  
Po drugie koszty przewidywane na drugi rok zostały przyjęte na podstawie kosztów z tego roku. Ja 
nie wiem, czy na przyszły rok też jest planowana wycinka drzew za 6.500 zł, czy inne koszty będą 
takie. W związku z tym jako radny wiejski wstrzymam się od głosu, żeby nie przeszkadzać w 
koncepcjach radnym miejskim. 
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Pani Alina Jung – Radna – mam jeszcze pytanie do Pani Mecenas, czy zgodnie z działalnością 
statutową ZGKiM mógłby wykonywać usługi typu: wkopanie ławeczki za odpłatnością, bądź inne 
usługi przy grobie. 

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Iłowej – jeżeli to byłaby 
działalność gospodarcza, ale w ograniczonym zakresie, bo ZGKiM wykonuje nasze zadania własne 
i działalności gospodarczej nie może prowadzić, bo to jest konkurencyjna działalność. 

Pani Alina Jung – Radna – no to może jest pora, żeby spółkę zawiązać.  

Pani Maria Wrońska – Radca Prawny Urzędu Miejskiego w Iłowej – to będą koszty większe.  

Pani Alina Jung – Radna – chodzi o to, żeby zamiast podnosić ludziom, żeby w jakiś sposób te 
opłaty cmentarne zrekompensować wykonując takie usługi.  

Pan Krystian Siudy – Radny – nie wiem, czy dobrze się odniosę do cmentarza iłowskiego, ale 
odpowiadając po części na dialog z Panem Edwardem Lesiakiem myślę, że do niedawna było tak, 
że za wjazd, czy wkopanie ławeczki były osobne opłaty, teraz w tych opłatach, które są zostało to 
wszystko wliczone. 

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– od pewnego czasu w Iłowej uchwały o opłatach cmentarnych zawierają wszystkie opłaty i to jest 
moim zdaniem mylące pojęcie na innych cmentarzach, gdzie funkcjonuje pojęcie, że za miejsce na 
cmentarzu płaci się taką a taka opłatę, ale jak przyjdzie co do czego to nikt nie mówi, że za każdy 
wjazd jest dodatkowa opłata,  za postawienie pomnika dodatkowa opłata, czy też ustawienie ławki. 
W tej opłacie mieszczą się wszystkie koszty, które związane są z miejscem na cmentarzu. Taka była 
też poprzednia wykładnia prawna, żeby to ująć właśnie w opłacie cmentarnej.  

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – ekonomia jest ekonomią, trzeba też sobie uzmysłowić z 
czego są takie duże skoki. Przypomnijmy sobie, że jeszcze trzy lata temu płaciliśmy 40 zł, gdzie 
wszyscy dookoła 200 zł płacili. W tej chwili urealniliśmy to i to są faktyczne koszty, a więc nie ma 
co tutaj dyskutować chyba, że znajdziemy jakiś błąd w kalkulacji jaki jest faktycznie koszt 
utrzymania cmentarza. Teraz od Państwa zależy, czy w stu procentach jest to pokrywane przez 
mieszkańców, czy jednak idziemy w stronę kolejnej dotacji. Tutaj jest decyzja, która wydaje mi się 
do Państwa należy. Jeżeli coś jest tanie to znaczy, że nie jest dobre. Ja np. też jeżdżę trochę po 
cmentarzach i uważam, że cmentarz w Iłowej jest naprawdę  pięknym cmentarzem. Jeżeli ktoś tutaj 
przyjedzie to też mówi, że jest ładnie. Tutaj Pan Franciszek Przynoga słusznie zauważył, że ta 
podwyżka jest teraz 16% ,być może też warto by na przyszłość ustalić pewne kryteria ustalania. 
Tak jak mamy zwyczaj przy ustalaniu cen wszystkich  pozostałych, zauważcie Państwo nie 
dyskutujemy o tym podatki, czy inne opłaty podnosimy wskaźnikiem. Więc też możemy ustalić na 
przyszłość, ale już nie w tej chwili pewne zasady ustalania opłat za cmentarz. Jeżeli w 
dotychczasowej opłacie nie byłoby inwestycji to prawdopodobnie opłata wzrosłaby tylko o 
wskaźnik inflacji i nikt by nie dyskutował. Kwestia jest taka, czy te inwestycje na cmentarzu mają 
być robione z budżetu gminy, czy mają to pokrywać mieszkańcy. Trzeba by odpowiedzieć na 
pytanie z czyich pieniędzy będą robione inwestycje na cmentarzu. Ja analizowałem tą kalkulację i z 
tego co Pan Kierownik ZGKiM mówił to zostały obniżone i etat administratora i pracownika 
gospodarczego, czyli o połowę zmniejszyło się, z ¼ etatu zostało do 1/8 zmniejszone. Ja wierzę w 
to, że ta kalkulacja jest dobra. Od nas teraz zależy w jaki sposób pokryjemy te koszty utrzymania 
cmentarza. Można się zastanowić z opłatą od przyszłego roku przy grobach murowanych, bo to jest 
po raz pierwszy u nas stosowane, to jest wskaźnik 4,95. Bo wszyscy to stosują, wszyscy to nie 
znaczy my. Faktem jest, że w kalkulacji ZGKiM nie było przewidywane, że  w przyszłym roku taki 
nabytek będzie. A więc, czy my to zostawimy, czy nie to zależy od Państwa.  

Pan Franciszek Przynoga – Radny – chciałbym tylko jeszcze dopowiedzieć, że inwestycje 
możemy robić tylko na podstawie jakie mamy środki, nie można w jednym roku zrobić wszystko, a 
w drugim tylko jakąś kosmetykę. Jeżeli mamy 20 tys. zł to robimy inwestycje na 20 tys. zł i tak w 
kolejnych latach i ludzie tego nie będą odczuwali.  A tutaj zaplanowaliśmy sobie na 40 – 50 tys. zł 
na 2016 rok i trzeba zrobić podwyżki o 15%, a nawet o 30%. 
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Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– na remonty jest 7.300 zł, a nie 40 tys. zł.  

Pani Alina Jung – Radna – inwestycje zwracają się latami, nie możemy tak zrobić, że robimy 
inwestycje i chcemy, żeby jedną podwyżką  one były załatwione. 

Pan Zygmunt Sygnowski – Radny – ja uważam, że o ile w tej kalkulacji nie ma żadnego błędu i 
dzisiaj odrzucimy tą uchwałę, to Pan Kierownik ZGKiM w następnym roku stworzy następną 
uchwałę, która nas być może będzie drożej kosztowała, bo nie będzie mniej. Jak wcześniej 
powiedział Kierownik od dziesięciu lat nie było żadnych podwyżek i stąd ten skok.  

Pan Krystian Siudy – Radny – nie wiem, czy wszyscy dobrze zrozumieli, ale tutaj przede 
wszystkim chyba 75% stanowią koszty utrzymania, a inwestycje to jest ta pozostała część. Wydaje 
mi się jak na skalę obiektu 7 tys. zł na inwestycje to nie jest duża kwota,  wręcz żadna jak na taki 
duży obiekt i nie chciałbym też, żeby  tak jak część radnych stwierdziła, żebyśmy nie uchwalając tej 
Podwyżki za rok, czy dwa, czy za pięć nie musieli wyłożyć faktycznie tak jak Pan Przynoga mówi 
40 tys. zł na inwestycje. Więc uważam to jak najbardziej za słuszne, nie jest to duża kwota 
podniesienie tej opłaty. 

Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – ja uważam, że poprzednia 
podwyżka z 40 zł na powyżej 400 zł była szokująca. W tej chwili jest to podwyżka w granicach 70 
złotych i ludzie w zamian coś za to dostają, bo od jakiegoś czasu widzimy zmiany na tym 
cmentarzu, coś się dzieje. Trzeba niestety przyciąć drzewa, bo na cmentarzu wywracają się drzewa i 
niszczą pomniki i z tego co Pan Kierownik ZGKiM są problemy później z firmami 
ubezpieczeniowymi, które wymigują się, żeby nie zwrócić kosztów położenia nagrobka. Oprócz 
tego wnioskowaliśmy o założenie lamp, to wszystko kosztuje, więc dojdzie nam prąd, mam 
nadzieję, że Pan Kierownik ZGKiM założy na kaplicy lampę, żeby oświetlała tą tylnią część 
cmentarza najbardziej zaciemnioną, będą zamykane bramy. Na tym cmentarzu spoczywają nasi 
bliscy i powinniśmy być za to odpowiedzialni. Jeżeli za te 70 zł będziemy widzieć zmiany na 
jeszcze lepsze to uważam, że warto. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – mam propozycję, żebyście Państwo przegłosowali tą 
uchwałę zgodnie w własnym przekonaniem. 

Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 13 radnych 
za głosowało – 7 radnych 
przeciw – 3 (A. Jung, M. Żołnowska, Fr. Przynoga) 
wstrzymujących się – 3 (E. Lesiak, W. Leszcz, P. Szymczak) 

Ad. II pkt 5 
Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji Rady Miejskiej  
za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 

Ad. II pkt 6 

Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – jeśli chodzi o interpelację radnego Franciszka Przynogi dot. 
ulicy Pałacowej oraz Parku, to tak jak wcześniej już wspomniałem w przyszłym roku będziemy 
opracowywali dokumentację na oświetlenie te części ulicy Pałacowej, a w szczegóły wprowadzi 
Państwa Kierownik Referatu Pan Wojciech Kaczmarski oraz oświetlenia Parku również wspólnie z 
Kierownikiem ZGKiM. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – odnośnie 
oświetlenia ulicy Pałacowej spróbujemy wymienić oprawę oświetleniową, która jest na budynku 
Vitrosiliconu. Firma, która wygrała zapytanie ofertowe na wymianę trzech lamp oświetleniowych 
przy ulicy Ogrodowej w ramach tej umowy zobowiązała się, że również tą oprawę wymieni. 
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Natomiast odnośnie interpelacji dotyczącej tzw. dyskoteki oświetleniowej w Parku Dworskim 
według wstępnej opinii elektryka, który nam diagnozował to oświetlenie jest to wina zużytych 
żarówek. W związku z tym, że tych lamp oświetleniowych na terenie Parku jest około 200, a 1 
żarówka kosztuje 100 złotych wspólnie z Panem Kierownikiem ZGKiM uznaliśmy, że na początek 
zakupimy 10 żarówek, żeby sprawdzić, czy faktycznie w tym jest przyczyna. Jeżeli okaże się, że to 
jest przyczyna tego ciągłego gaśnięcia lamp, to będziemy systematycznie te lampy wymieniać. Na 
pewno nie uda się tego zrobić za jednym zakupem, bo jest to bardzo duże obciążenie finansowe.  

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – chcę tylko przypomnieć, że Park Dworski w Iłowej ma 
administratora, którym jest ZGKiM. Zakład otrzymuje dotacje na bieżące naprawy w Parku w 
wysokości 40 tys. złotych.  

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– zakupimy kilkanaście żarówek na początek dlatego, że te żarówki są dosyć drogie, również jest 
konieczność uzupełnienia opraw oświetleniowych w związku z tym też na ten zakup trzeba będzie 
wydać pieniądze. Myślę, że jeśli byłaby to tylko sprawa żarówek to sukcesywnie w ramach dotacji 
będziemy te żarówki wymieniać.  

Pan Waldemar Leszcz – Radny – mam taką uwagę, żeby nam nie uciekła gwarancja, którą 
jeszcze mamy na oświetlenie, bo jak się okaże, że to nie żarówki. 

Pan Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej – oczywiście jak się 
okaże, że to nie jest wina żarówek tylko wadliwie wykonanej instalacji elektrycznej jak najbardziej 
sprawa gwarancji jest aktualna. 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – sprawa gwarancji jest aktualna nie tylko w sprawie 
oświetlenia, ale też fontann w Parku i fontann w centrum miasta, ale tak naprawdę ta nasza 
gwarancja opiera się na tym, że Gmina Iłowa koresponduje z kancelariami prawnymi 
obsługującymi firmy, które tych gwarancji nam udzieliły.  

Jeśli chodzi o kolejną interpelację radnego Franciszka Przynogi dotyczącą kanalizacji burzowej na 
zbiegu ulic Poniatowskiego – Syrokomli, to oczywiście wystąpimy  po raz kolejny z wnioskiem do 
Starostwa. 

Odnośnie interpelacji radnej Aliny Jung w sprawie znaku Strefa zamieszkania postaramy się ten 
znak wyprostować. 

Jeśli chodzi o sugestię radnego Tomasza Słomińskiego, to sprawa jest bardziej poważna, bo 
wymagająca nakładów finansowych jeżeli chodzi o przegląd przyłączy przy ulicy Żagańskiej i tutaj 
będziemy mieli problem. Nie wiem, czy Państwo zwróciliście uwagę, w budżecie jest taka pozycja 
dotycząca zakupu nowego sterowania do naszej oczyszczalni kto wie, czy z tych środków nie 
pokryć tego przeglądu i naprawy przyłączy. Zaraz Kierownik ZGKiM Państwa wtajemniczy 
dlaczego tak się dzieje, że te przyłącza nie funkcjonują tak jak należy, ale rzeczywiście przy okazji 
przewidywanego remontu ulicy Żagańskiej takie działanie jest zasadne. 

Pan Józef Brzezicki –  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
– jadąc ulicą Żagańska zarówno po lewej stronie jak i po prawej w kierunku Żagania na wysokości 
bramy Vitrosiliconu na każdym przyłączu przed każdą posesją w asfalcie w pasie jezdni są wycięte 
place 1-1,5 to są miejsca po których zostały wykonane wymienione przyłącza. Tak się dzieje i to się 
dzieje w zasadzie od 5 lat, może jeszcze wcześniej od oddania kanalizacji w mieście, ścieki płynące 
z Vitrosiliconu, a mające domieszkę sody odkładają się na przyłączach płyną kolektorem głównym 
i zarówno po jednej jak i po drugiej stronie jest sukcesywnie zapychane. Jak byliście Państwo w 
Zakładzie ja pokazywałem wycięte rurociągi, to jest skamielina twarda, która w 100 % zapycha 
przyłącze na odcinku od kolektora półtora metra jest obłożone. My sukcesywnie wymieniamy takie 
przyłącze kiedy dochodzi do zatkania. Na nasze wystąpienia Vitrosilicon twierdzi, że to nie jest 
możliwe, że to jest soda. Ja ponownie badania zrobię. Jest to bardzo poważna sprawa. Uważam, że 
przed modernizacją tej jezdni należałoby sprawdzić stan kolektora.  
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Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – czasu nie mamy za wiele, bo Zarząd Dróg Wojewódzkich 
inwestycję zacznie realizować i wiemy, że w 2017 roku planowane jest zakończenie przynajmniej 
do skrzyżowania z ulica Sportową, więc  musimy się Panie Kierowniku sprężać jeśli chodzi o tą 
sprawę. 

Odnośnie interpelacji dotyczącej przepustu udokumentujemy to zdjęciami i prześlemy do Powiatu. 

Ad. II pkt 7 

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski przewodniczących organów wykonawczych jednostek 

pomocniczych. 

Nie zostały zgłoszone. 

Ad. II pkt 8 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Artur Mutwil – Wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady XVIII sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej.  
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 22  stron, ponumerowanych od 1 do 22. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 15

00
 do godz. 18

30
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


